
2024 江苏高校国际产学研用合作交流周

2024 Jiangsu International Exchange Week on the Cooperation and

Integration of Industry, Education, Research & Application

生物医药及医疗设备国际学术专场活动

Biomedicine and Medical Equipment Session

会议主题：生物医药创新与全球健康

Theme：Biomedical Innovation and Global Health

时间：2024 年 10 月 29 日（周二）

Date: Tuesday, October 29, 2024

地点：南京御冠酒店 4楼共和厅

Venue: Gonghe Hall 4/F, Hotel UNIC, Nanjing, China

会议日程：

Agenda

开幕式 Opening Ceremony

主持人：中国药科大学国际交流合作处处长 徐明教授

Moderator: Prof. XU Ming, Director, Office of International Exchange and Cooperation, China

Pharmaceutical University

9:00-9:05

中国药科大学副校长姚和权致欢迎辞

Welcome Remarks by Prof. YAO Hequan, Vice President, China Pharmaceutical

University

9:05-9:10

国家留学基金管理委员会党委副书记、纪委书记张俊致辞

Opening Speech by Mr. ZHANG Jun, Vice-Secretary General of the China

Scholarship Council

9:10-9:15

江苏省教育厅对外合作与交流处副处长汝益仙致辞

Opening Speech by Ms. RU Yixian, Deputy Director of Division for

International Cooperation and Exchange, Jiangsu Provincial Department of

Education

9:15-9:20
南京医科大学校副校长冯锋致辞

Speech by Prof. FENG Feng, Vice President, Nanjing Medical University

9:20-9:25 南通大学副校长施佺致辞



Opening Speech by Prof. SHI Quan, Vice President, Nantong University

9:25-9:30 集体合影 Group Photo

9:30-9:50 茶歇 Tea Break

特邀报告：校地合作加快南京江宁生物医药产业发展的实践与思考

Invited Speech: Practice and Reflection on University-Local Government Cooperation in

Accelerating the Development of Biomedical Industry in Jiangning District, Nanjing

9:50-10:00

主持人：南京医科大学国际合作与交流处处长 陈芸教授

Moderator: Prof. CHEN Yun, Director, Department of International Cooperation

& Exchange, Nanjing Medical University

特邀嘉宾：南京市江宁区科技局局长 朱春明

Speaker：Dr. ZHU Chunming, Director, Nanjing Jiangning District Science and

Technology Bureau

专题报告：国际产学研用合作下的生物医药人才培养

Biomedical Talents Cultivation through International

Industry-Education-Research-Application Collaboration

10:00-11:00

主持人：南京医科大学国际合作与交流处处长 陈芸教授

Moderator: Prof. CHEN Yun, Director, Department of International Cooperation

& Exchange, Nanjing Medical University

中外导师分享经验与成果

Speeches by Domestic and Overseas Supervisors

1. CPU-AMU joint PhD training: a case study

法国国家科学院马赛纳米交叉科学研究中心研究员 彭玲博士

Dr. PENG Ling, Research Director, Interdisciplinary Center of Nanoscience

in Marseille, CNRS

2. Experience Sharing of Split-Site PHD Programme between the University of

Leicester and Nantong University

南通大学医学院教授、南通大学附属医院大外科主任 陈钟教授

Prof. CHEN Zhong, Professor of Medical School of Nantong University, Director

of Department of Surgery, Affiliated Hospital of Nantong University



3. Electrochemiluminescence imaging and detection of single biological

entities

法国波尔多大学国际关系主任、分子科学研究所教授 Neso Sojic

Prof. Neso Sojic, Professor of Institute of Molecular Sciences, Director of

International Relations, University of Bordeaux

4. Bridging the gap between academia and industry: how we can work together？

英国曼彻斯特大学生物医学卫生学部心血管系 王欣教授

Prof. WANG Xin, Division of Cardiovascular Sciences, Faculty of Biology,

Medicine and Health, University of Manchester

5. Life Sciences Research at Leicester - Extending Collaboration

Opportunities

莱斯特大学心血管科学系主任 Andre Ng 教授

Prof. Andre Ng, Head of Department, Cardiovascular Sciences, University of

Leicester

6. Report on the Achievements of the International Joint Training Program

in Biostatistics and Biomedical Big Data

中国药科大学理学院 刘甜甜博士

Dr. LIU Tiantian, School of Science, China Pharmaceutical University

11:00-11:30

产业嘉宾分享典型案例

Speeches by Experts from Enterprises/Hospitals

1. Biomedical Talents Education through Industry-University-Research

Integration

南京圣和药业股份有限公司人力资源部部长 李晴晴

Ms. LI Qingqing, Director of Human Resources, Nanjing Sanhome Pharmaceutical

Co., Ltd

2. The Model for Importing and Developing Overseas Talent in Innovative

Enterprises



南京三迭纪医药科技有限公司人力资源副总监 张洪臣

Mr. ZHANG Hongchen, Deputy Director of Human Resources, Triastek Co., Ltd

3. Orthopedic Surgical Robot

南通大学附属医院创伤骨科副主任、主任医师 周振宇教授

Prof. ZHOU Zhenyu, Deputy Director and Chief Physician of the Orthopedic

Trauma Department, Affiliated Hospital of Nantong University

圆桌会谈：全球生物医药研发的合作与挑战

Roundtable: Talks on the Cooperation and Challenges in Global Biomedical R&D

11:30-12:00

主持人：中国药科大学工学院院长 蔡挺教授

Moderator: Prof. CAI Ting, Dean, School of Engineering, China Pharmaceutical

University

嘉宾 Speakers

1.里昂商学院全球大健康产业中心主任、教授 涂益华博士

Dr. TU Yihua, Director and Professor of emlyon business school Global

Healthcare Industry Center (GHIC)

2. 英国莱斯特大学麻醉、重症监护和疼痛管理科心血管科学系副主任、博士生院前

院长 David G Lambert 教授

Prof. David G Lambert, Deputy Head of Cardiovascular Sciences Department,

Anesthesia, Critical Care and Pain Management, University of Leicester; Past

inaugural Dean of Leicester Doctoral College

3. 新加坡国立大学杨潞龄医学院药学系高级讲师 Mitchell Lai

Dr. Mitchell Lai, Senior Lecturer, Department of Pharmacology, Yong Loo Lin

School of Medicine, National University of Singapore

4.南京圣和药业股份有限公司人力资源部部长 李晴晴

Ms. LI Qingqing, Director of Human Resources, Nanjing Sanhome Pharmaceutical

Co., Ltd

12:00-14:00 自助午餐 1楼自助餐厅



Buffet Lunch Buffet Restaurant 1/F

项目路演：生物医药产学研用融合发展

Roadshow: Integration and Development of Biomedical Industry，

Education, Research and Application

主持人：南通大学医学院院长 陈罡教授

Moderator: Prof. CHEN Gang, Dean, Medical School of Nantong University

14:00-14:30 企业代表发言

Speeches by Experts from Enterprises

1.R&D of suture free peripheral nerve repair membrane

江苏益通生物科技有限公司副总经理、主管药师 赵敏健

Mr. ZHAO Minjian, Vice General Manager and Pharmacist-in-charge ,Jiangsu

Yitong Biotechnology Co., Ltd

2. Research on Key Technology of Rehabilitation Robots System for Limb Motor

Function Based on Motion Intent Perception

南京麦澜德医疗科技股份有限公司运动康复产品线研发总监 袁路林

Dr. YUAN Lulin, Director of Research and Development for Sports

Rehabilitation Product Line, Nanjing Medlander Medical Technology

Co.,Ltd

3.江苏爱尚眼医疗科技发展有限公司董事长 高浩然

Mr. GAO Haoran, Chairman of Jiangsu Aishang Eye Medical Technology

Development Co., Ltd

14:30-15:30 高校代表发言

Speeches by Experts from Universities/Institutions

1. The cellular stress response as an efficient therapeutic target for

pancreas cancer

法国国家健康与医学研究院马赛癌症研究中心研究员 Juan Iovanna 博士

Dr. Juan Iovanna, Research Director, Cancer Research Center of Marseille,

Inserm



2. Surface Engineering Unlocks Drug Loading and Controlled Release

中国药科大学药学院副院长 刘东飞教授

Prof. LIU Dongfei, Associate Dean, School of Pharmacy, China Pharmaceutical

University

3. Accelerating health research through public-private partnerships –

lessons from Copenhagen

哥本哈根大学公共卫生系主任、生物统计学教授 Theis Lange

Prof. Theis Lange, Professor of Biostatistics, Head of Department of Public

Health ,University of Copenhagen

4. Harnessing Stapled Peptides: Innovating Agonists for G-Protein Coupled

Receptors

新加坡国立大学杨潞龄医学院药学系主任 Gavin Dawe 副教授

A/Prof. Gavin Dawe, Head of Department of Pharmacology, Yong Loo Lin School

of Medicine, National University of Singapore

5. Construction and Industrialization of an Engineered Exosome

Production Platform

南通大学医学院 董传明教授

Prof. DONG Chuanming, Professor of Medical School of Nantong University

6. Use of mesoporous silica particles for treatment of disease (视频 Video)

瑞典乌普萨拉大学免疫学、遗传学和病理学系教授 Elena Kozlova

Prof. Elena Kozlova, Professor, Department of Immunology, Genetics, and

Pathology, Uppsala University

15:30-15:50 茶歇、展区参观 Tea Break and Exhibition Tour

15:50-16:55 双方对接、交流讨论 Discussion and Networking

16:55-17:00 闭幕致辞 Closing Remarks

中国药科大学国际交流合作处处长 徐明教授

Prof. XU Ming, Director, Office of International Exchange and Cooperation,



China Pharmaceutical University

17:00-19:00 自助晚餐

Buffet Dinner

1 楼自助餐厅

Buffet Restaurant 1/F


